
Beslut vid SLC:s förbundskongress 29.6.2022, Mariehamn 
 
 
Behandling av SLC:s strategi 
 
Revideringen av SLC:s strategi ”Vi skapar landet” behandlades på kongressen. Kongressdelegaterna 
hade haft möjlighet att kommentera strategin tidigare under ett webbinarium som SLC arrangerade 
innan själva kongressen på våren där även de åtta motionerna som lämnats in till kongressen 
diskuterades. Den tidigare strategin som gällde till 2022 och som låg som grund för den reviderade 
strategin som gäller framtill 2028 konstaterades innehålla det som medlemmarna förväntade sig av 
en strategi. På basen av responsen från webbinariet hade styrelsen korrigerat vissa delar av både 
strategin och motionssvaren. Kongressdiskussionen föranledde en del mindre ändringar i strategin 
och strategin godkändes senare under hösten av SLC:s fullmäktige. Strategin omfattar fyra 
huvudområden med total 20 mer detaljerade strategiska målsättningar. Huvudområdena är politik, 
marknaden, sociala frågor och kompetens. 
 
Behandling av motioner 
 
Åtta motioner hade lämnats in och behandlades av SLC:s förbundskongress som beslöt enligt 
följande:  
 
1. Stärkande av markägarens position vid dragningar av linjegator (ÖSP) 
 
Kongressen beslöt att: 
 
• SLC aktivt bör jobba för att stärka markägarens position redan i planeringsprocessen 
• SLC verkar för att samarbete kring linjegatorna mellan olika aktörer främjas 
• SLC verkar för att nedgrävning av linjedragningarna borde prioriteras framom luftledningar 
• SLC verkar för att en myndighet ska ha ansvaret för planeringen och bevilja tillstånd för 
ellinjedragningar 
• SLC verkar för att markägarnas ställning vid dragning av nya linjegator stärks bland annat 
inlösningslagen 
• SLC verkar för att i alla inlösningssituationer ska grundlagens krav på full ersättning uppfyllas så att 
ersättningsbeloppet utgår från fullt marknadsvärde förhöjt med 25 procent 
• SLC arbetar för att när det gäller matarlinjerna bör man införa årliga arrendena. 
 
2. Mindre byråkrati för skyddsjakt av fridlysta fåglar (ÖSP) 
 
Kongressen beslöt att: 
 
• SLC verkar för att göra ansökningsförfarandet kring skyddsjakt på fridlysta fåglar enklare 
• SLC kommer att påtala att subsidiaritetsprincipen bör följas gällande beviljande av jakttillstånd och 
annat som berör fridlysta fåglar. Det innebär att tillstånd för skyddsjakt, oljning av ägg och andra 
metoder för att minska skadeverkningarna av fridlysta fåglar borde överföras från Västra Finlands 
miljöcentral och hänföras till de regionala myndigheterna. 
 
3. Rättvis fördelning av landsbygdsfinansiering (SLC Nyland) 
 
Kongressen beslöt att: 
 



• SLC kommer att framhålla det som påtalas i motionen gällande rättvis anslagsfördelning och 
bibehållen nivå i den pågående politiska processen kring Finlands CAP-plan 
• SLC kommer även att aktivt följa med användningen av landsbygdsanslagen i den 
uppföljningskommitté som jord- och skogsbruksministeriet kommer att tillsätta för att följa upp 
användningen av anslagen i Finlands CAP-plan. 
 
4. Bättre och öppnare kommunikation till medlemmarna (SLC Raseborg, Sjundeå LBF, Tenala 
Bromarv LBF) 
 
Kongressen beslöt att: 
 
• redaktionen för Landsbygdens Folk återger de styrelseärenden som är av nyhetsvärde i 
medlemstidningen. Centralstyrelsen vill även uppmana lokalavdelningarna, förbunden och 
skogsvårdsföreningarna att bjuda in styrelsemedlemmar till lämpliga tillfällen för att diskutera de 
ärenden som är aktuella i centralstyrelsen 
• medlemmar uppmuntras prenumerera på SLC:s nyhetsbrev. 
 
5. SLC bör ha en jurist (SLC Raseborg, Sjundeå LBF, Tenala Bromarv LBF) 
 
Kongressen beslöt att: 
 
• motionen är besvarad med styrelsens utredning. 
 
6. SLC – medlemmarnas språkrör (SLC Åboland) 
 
Kongressen beslöt att: 
 
• kommunikationsstrategin “SLC: Riktlinjer för vår kommunikation” uppdateras 
• centralkansliet kontinuerligt utvecklar kommunikationen i en mer agerande och proaktiv riktning 
enligt det behov som finns i samhällsdiskussionen 
• SLC fortsätter att regelbundet ordna olika kommunikationsutbildningar och medieträning 
• förtroendevalda inom centralorganisationen och medlemsförbunden mer aktivt uppmanas skapa 
och delta i debatten på såväl lokal som nationell nivå. 
 
7. SLC – en intressant och betydelsefull organisation för medlemmar, förtroendevalda och 
tjänstemän (SLC Åboland) 
 
Kongressen beslöt att: 
 
• SLC Åbolands motionsyrkanden kommer att beaktas i det handlingsprogram som görs upp på basen 
av den strategi som kongressen behandlar. Handlingsprogrammet, som revideras på basen av 
strategin, innehåller mer konkreta åtgärder hur strategin ska verkställas på alla nivåer inom 
organisationen. Detta handlingsprogram godkänns av SLC:s fullmäktige. 
 
8. Hjortdjursskador inom lantbruket och ersättning (Borgå lokalavdelning)  
 
Kongressen beslöt att: 
 
• förluster för fel trädslag på fel ställe på grund av risk för viltskador utreds 
• ovan nämnda indirekta och dolda skador ska beaktas vid fastställande av målsättningarna för 
hjortdjursjakten samt rovdjursstammen 
• minska på älg- och hjortstammarna så att skadorna för markägarna hålls på en acceptabel nivå 



• det bör även utredas hur hjortdjursskador inverkar på åkermark och växtföljden. 
 


